



加拿大国标麻将协会

Canada MCR Sports Association

October 2025

THE 9TH
MCR MAHJONG
OPEN
TOURNAMENT IN
CANADA 2025

2025年度加拿大第九届国标麻将公
开赛





2025年度加拿大第九届国标麻将
公开赛

THE ORGANIZING COMMITTEE

第九届加拿大国标麻将公 开赛组委会

主任: Max Ma

副主任: Andy Shan, Jeffrey Wu, Jerry Ren, Boris Yang, Aihua Gong

秘书长: Barry Zhu

副秘书长: Steve Xu, Meishu Gao, Andy Shan, Cynthia Sui

成员: Xiaoping Guo, Bing Yu, Jiamin Gong, Guoqiang Cheng, Yufeng Liu,

Tiggie Zhang, Hai Lin, Joe Zhou, Leo Zhang, David Liu

裁判长: Cynthia Sui

裁判: Guoqiang Cheng, Leo Zhang, Max Ma

COMPETITION INTRODUCTION

The Organizer: Canada MCR Sports Association
(www.mahjong-ca.org)
Co-organizer: Easy Canada

Final time: November 1, 2025
Final location: Star 8 Billiards (4466 Sheppard Ave E,
Scarborough, ON M1S 1V2)

比赛介绍

主办单位：加拿大国标麻将协会
协办单位：轻松加拿大

决赛时间：2025年11月2日
决赛地点：星8台球 (4466 Sheppard Ave E, Scarborough, ON
M1S 1V2)



2025年度加拿大第九届国标麻将 公开赛

Mahjong, as the quintessence of the country, has always been widely loved by the sons and daughters of China, suitable for all ages, and is intellectually invigorating. Especially in the past 10 years, mahjong has been recognized and widely spread around the world, and has become a globally recognized puzzle sport. In order to further promote the quintessence of the country, enhance cultural exchanges between countries, further enhance mutual understanding and cooperation between Canadian university alumni associations and various associations and institutions, improve the cohesion of Chinese associations, enrich the amateur cultural life of the community, and contribute to the diversity of Canadian society, the 9th Canadian National Standard Mahjong Open Tournament is scheduled to be held in October 2025. There are 12 rounds in the competition, the first 8 are online, and the top 32 enter the one-day offline finals (4 rounds). We sincerely invite and welcome all Canadian community groups and individuals, alumni associations, local alumni associations, and other groups or societies to participate.

麻将，作为国粹，一直深受中华儿女的广泛喜爱，老少皆宜，益智健脑。尤其最近10年，麻将在全世界已经被认可并广泛传播，已经成为全球公认的一项益智运动。为了进一步弘扬国粹，增进各国之间的文化交流，进一步增强加拿大各高校校友会及各社团和机构之间的相互了解和合作，提高华人社团的凝聚力，丰富社区业余文化生活，为加拿大社会的多样性做出贡献，兹定于2025年10月举办第九届加拿大国标麻将公开赛。比赛共12局，前8局为线上比赛，前32名进入为期一天的线下决赛(4局)。诚挚邀请和欢迎加拿大各社区团体和个人，各校友会，各地同乡会以及其他团体或者社团组队参加。



SCHEDULE

比赛日程安排 / Competition Agenda:

比赛日程 Schedule	比赛形式 Competition Format	开始时间 From	结束时间 To
前 8 局 First 8 rounds	线上/Online (mahjongsoft.com)	2025-10-10	2025-10-28
后 4 局 The last 4 rounds	线下/In person (星8台球 ,Star 8 Billiards)	2025-11-02	2025-11-02

前8局的安排如下 / The arrangement of the first 8 rounds is as follows:

前 8 局 First 8 rounds	时间 Time	形式 Form
1	2025-10-10 7:30 ^{PM}	统一安排 Unified arrangement
2		
3	2025-10-11—2025-10-13	自行约战 The players make their own arrangements
4	2025-10-14—2025-10-16	
5	2025-10-17—2025-10-19	
6	2025-10-20—2025-10-22	
7	2025-10-23—2025-10-25	
8	2025-10-26—2025-10-28	



2025年度加拿大第九届国标麻将 公开赛

Note: Those who cannot participate in the first day of the competition will be considered for make-up matches at their discretion.

1. From the beginning of the 3rd game to the 8th game, it is a game of 3 days, 4 people per table, and the time minority obeys the majority, unless everyone agrees, it should not end later than 10 p.m., and special circumstances that cannot be completed on time will consider arranging a make-up match. After the competition, the first place player is responsible for reporting the results, and the second or third place can be designated to report if the first place cannot be played.
2. If you have a high fan or high score, please take a screenshot and save it for use when selecting personal rewards.
3. After the results of the competition are reported, once the setting violation is found, the result of the competition will be canceled. If the setting is found to be incorrect before the results are reported, you can arrange a rematch by yourself.
4. The first 8 rounds should be completed by 12 pm on October 28, 2025 at the latest, and the top 32 will enter the final, and the rest will be eliminated.
5. The top 32 finalists will play the last 4 rounds of actual combat matches to determine the rankings, and the points will be accumulated according to 12 rounds, and the time is initially set for November 1, 2025 (Saturday), and the specific time and place arrangements for the final day are to be determined.

注：不能参加第一天比赛的将酌情考虑安排补赛。

- 1、第3局开始到第8局均按排名排位高高碰，3天一局，每桌4人约战，时间少数服从多数，除非大家同意，否则不应晚于晚上10点结束，特殊情况无法按时完成的将考虑安排补赛。比赛结束后，获得第一名的选手负责上报结果，第一名无法操作的可指定第二名或第三名上报。
- 2、有高番或者高分的请截屏保存好，以备评选个人奖励时使用。
- 3、补赛和约赛都必须按规定设置，比赛成绩上报后，一旦发现设置违规，将取消比赛结果。成绩上报前发现设置不正确的，可以自行安排重赛。
- 4、前8局最晚应于2025年10月28日晚上12点前完成，前32名进入决赛，其余淘汰。
- 5、前32名决赛选手打最后4局实战比赛，决出名次，积分按12局累计，时间初定为2025年11月1日(周六)，决赛当天具体时间和地点安排待定。

INFORMATION

Competition rules and content

Follow the "Mahjong Competition Rules" (MCR) issued by the World Mahjong Organization. The standard score scoring method will be "4, 2, 1, 0".
Competition content: individual and team competitions (individual results are automatically counted as teams)

Tournament registration

Registration starts immediately and closes the day before the start of the competition (12pm on October 9).

Registration email: ***mahjong.canada@outlook.com***

Sign up and contact WeChat: **Renocan**

Registration and consultation hotline: **647-649-0233, 647-609-2038**

The registration fee is **\$30**/person, please E-transfer to
majiangpayment@gmail.com

When remitting, please note the name of the applicant, and the registration is valid after confirmation of receipt.

Lunch on the day of tournament

Lunch is at your own expense and needs to be paid together with the registration fee of \$15 per person purchased collectively.



2025年度加拿大第九届国标麻将 公开赛

比赛规则和内容

遵循世界麻将组织颁发的“麻将竞赛规则”(MCR)。标准分计分方式将采用“4，2，1，0”。

比赛内容：个人赛和团体赛（个人赛成绩自动计入团体）

比赛报名

报名立即开始，到比赛开始前一天(10月9日晚上12点)截止。

报名邮件：mahjong.canada@outlook.com

报名联系微信：**Renocan**

报名及咨询电话：**647-649-0233、647-609-2038**

报名费\$30/人，请E-transfer到 majiangpayment@gmail.com，
汇款时请备注报名人姓名，确认收到后报名有效，特殊原因无法使用E-transfer的请
单独说明。

实战当天午餐

午餐费自理，需要集体外买的\$15/人，与报名费一起交付。



Supplementary Rules of the 9th (2025) Open

The 9th (2025) Open Tournament adopts the "International Mahjong Competition Rules" issued by the World Mahjong Organization in 2006. The rules of the online competition stage are implemented according to mahjong.com, and at the same time, each player must promise to complete the competition independently and must not cheat, otherwise they will be disqualified. During the offline competition phase, all participants must comply with the following regulations:

- Learn from each other and respect each other.
- Strictly abide by the rules and regulations, and do not interfere with the game by non-regular means.
- Strictly abide by the language specifications of the competition, and do not use unauthorized language to interfere with the competition.
- If there is any objection, the referee should raise his hand to request the referee's assistance.
- All decisions of the referee should be obeyed during the game.

For possible ambiguities in the rules, please refer to the following provisions:

1. If a player draws cards in the "Flower Beard" way, and the tie card is the last card in the card wall, the "last card" will also be counted as a draw score.
2. If a hand has multiple draws (e.g. side, kan, single fishing), the relevant bonus points will not be counted. Only when the draw is a single card can the bonus points for side cards, kancards or single fishing be counted.
3. If it is a "combination dragon" card, as long as it meets the conditions of single fishing, side cards or kan cards, even if the cards belong to the structure of the "combination dragon", you can get extra points.
4. You can leverage the last card in the wall; If the card is a flower card, it can also be redrawn.
5. If a hand may constitute a "missing door" but does not necessarily guarantee a missing door, it can also be counted as a bonus point for "missing a door" (e.g., big three, big three, four straights, four sets of parrots or four sets of parrots, palindrome cards, etc.).
6. If there is an empty card (i.e., a declared win but no hand is shown), the hand is considered a "dead card" and no points are deducted, but no more cards are allowed in the game.
7. All other disputes are interpreted by the Organizing Committee of this tournament and the final decision is made by the referee.



2025年度加拿大第九届国标麻将 公开赛

第9届(2025)公开赛补充规则

第9届(2025)公开赛采用世界麻将组织于2006年发布的《国际麻将竞赛规则》。线上比赛阶段的规则按mahjong.com执行，同时，每个选手要承诺独立完成比赛，不得作弊，否则将被取消比赛资格。线下比赛阶段，所有参赛选手必须遵守以下规定：

- 相互学习，互相尊重。
- 严格遵守规则与规定，不得以非规则手段干扰比赛。
- 严格遵守比赛语言规范，不得使用未经授权的语言干扰比赛。
- 如有异议，应举手请求裁判协助。
- 比赛过程中应服从裁判的所有判决。

对于规则中可能存在的模糊之处, 请参照以下条款：

1. 若选手以“补花胡”方式和牌，且该和牌牌为牌墙中的最后一张牌，则该“最后一张牌”也计入和牌分。
2. 若一手牌有多个听牌方式（如边张、坎张、单钓），则不计入相关加分。只有当听牌方式为单一牌型时，才可计入边张、坎张或单钓的加分。
3. 若为“组合龙”牌型，只要满足单钓、边张或坎张的条件，即使和牌牌张属于“组合龙”的结构，也可获得额外加分。
4. 可以杠牌墙中的最后一张牌；若该牌为花牌，也可以补花。
5. 若一手牌可能构成“缺一门”但不一定保证缺一门的情况下，也可计入“缺一门”加分（例如：大三元、小三元、大三风、四副顺子、四副同位刻子或四副同位顺子、回文牌等）。
6. 若出现空胡（即宣称胡牌但没有亮手牌），则该手牌视为“死牌”，不扣分，但该局不得再胡牌。
7. 所有其他争议由本届赛事组委会解释，并由裁判作最终裁决。

COMPETITION REWARDS

Individual competition:

The top 16 players will be rewarded with individual results, and the players with the highest total score in a single game, the highest number in a single set, and the highest total score will also be rewarded, and the top 32 players will be awarded the title of "Canadian National Standard Mahjong Outstanding Player" as a sign of encouragement. Rewards will be cashed out after the tournament ends.

The top 4 winners will receive \$300 (or a mahjong machine), \$200, \$100, \$50 each, \$50 each for the 3 individual items, \$40 each for the 5th to 8th places, and \$30 each for the 9th to 16th places





2025年度加拿大第九届国标麻将 公开赛



比赛奖励

个人赛：前16名选手将获得个人成绩奖励，单局总分最高分、单盘最高番、总分最高的选手也将受到奖励，同时前32名选手将荣获“加拿大国标麻将优秀选手”称号，以示鼓励。奖励将在比赛结束后兑现。

前4名分别奖励\$300(或一台麻将机)，\$200，\$100，\$50，三个单项各\$50，第5至第8各\$40，第9至第16各\$30

List of Contestants 选手名单

	Username	Last Name	First Name	Registration #
1	Azi	Li	zi	CA216
2	Bing	Yu	Bing	CA65
3	Bob	Jiang	Jianzhong	CA28
4	Carly	Chen	Carly	CA419
5	CGQ	Cheng	Guoqiang	CA117
6	Cynthia	Sui	Kaijing	CA41
7	Grace1018	Bu	Grace	CA136
8	HalleyLam	Lin	Hai	CA39
9	Happy-Dice	Ren	Junrang	CA29
10	Jack87	Zhou	Xiao	CA33
11	jason11	黄	健	CA83
12	Jing	Shi	Jing	CA115
13	JustPlay	Yang	Shuqi	CA133
14	Laimin	Liu	Yufeng	CA122
15	MaggieLuo	Luo	Maggie	US07
16	majiang	Shan	Andy	CA63
17	mayflower	Liu	flower	CA222
18	Mimi88	Guo	Xiaoping	CA51
19	Paragon	Zhang	Hehe	CA120
20	Raymond888	Shen	Chunhao	CA304
21	Roy	Shao	Roy	CA42
22	sourpam	Gao	Meishu	CA309
23	Steve	Xu	Steve	CA31



2025年度加拿大第九届国标麻将 公开赛

	Username	Last Name	First Name	Registration #
24	SueGavin	Lang	Honghua	US03
25	Susann	Crilly	susann	CN93
26	Tammy	Lin	Tammy	CA125
27	TonyHo	He	Dongming	CA322
28	WangJian	Wang	JIAN	CA308
29	WarHorse	Ma	Jianxin	CA47
30	wendy1	Deng	Wenfeng	CA19
31	Word哥	Xuan	Yong	CA202
32	yu	Yu	Xiyong	CA37
33	不求人	Wang	Dejin	CA316
34	串串乐乐	Wang	Ketty	CA359
35	冬枫	Peng	Dehui	CA17
36	吴奇	Wu	Changqi	CA88
37	多倫多	Gong	Aihua	CA18
38	家敏	Gong	Jiamin	CA40
39	小倩	Lam	Sin Serena	CA146
40	平安喜乐	Zhang	Shao Xun	CA413
41	无番和	Yang	Boris	CA99
42	浪子燕青Leo	Zhang	Leo	CA93
43	赵运富	Zhao	Yunfu	CA241
44	郭文龍	Quach	James	CA422
45	陈光耀	陈	光耀	CA116
46	高山流水	He	Yinyun	CA317
47	高高兴兴	Gao	Erfei	CA321
48	麻员外	Zhu	Barry	CA129

Substitute Player 替补选手

	Username	Last Name	First Name	Registration #
1	David	Ding	Shanfan	CA175
2	jm_58	Ding	James	CA77
3	Tracyao	Yao	Tracy	CA159
4	Will	Meng	Will	CA301
5	LucyWang	Wang	Lucy	CA401
6	尹敏	尹	敏	CA174
7	胸怀801	刘	春英	CA42

TRYKON雀康®
— 全自动麻将机 —

20th 推动麻将文化
走向全球20年

飞翼F350

时尚膜内布纹



- ◆专用内饰 ◆高级灰台面布
- ◆银拉丝操作盘 ◆飞翼一体机



第三至第六连续四届世界
麻将锦标赛指定比赛器材

特价\$450/台

联系人: Steve Xu (手机/微信) 647-649-0233
Barry Zhu (手机/微信) 647-609-2038

国标麻将番种点值表

Points List

88	1.大四喜 BigFourWinds 4.九莲宝灯 NineGates 7.十三幺 Thirteen Orphans	2.大三元BigThreeDragons 5.四杠 FourKongs	3.绿一色AllGreen 6.连七对 SevenShiftedPairs
64	8.清幺九 All Terminals 11.字一色 AllHonor 13.一色双龙会 Pure Terminal Chows	9.小四喜 LittleFourWinds 12.四暗刻FourConcealedPungs	10.小三元 LittleThreeDragons
48	14.一色四同顺 QuadrupleChow	15. 一色四节高 FourPureShiftedPungs	
32	16.一色四步高 FourPureShiftedChows 18.混幺九 AllTerminalsandHonors	17. 三杠 ThreeKongs	
24	19.七对 SevenPairs 21.全双刻 AllEvenPungs 24.一色三节高 PureShiftedPungs 26.全中 MiddleTiles	20.七星不靠GreaterHonorsandKnittedTiles 22.清一色FullFlush 25. 全大 UpperTiles 27.全小LowerTiles	23.一色三同顺PureTripleChow
16	28.清龙 PureStraight 30.一色三步高 PureShiftedChows 33.三暗刻 ThreeConcealedPungs	29.三色双龙会Three-SuitedTerminalChows 31. 全带五 AllFives	32. 三同刻 TriplePung
12	34.全不靠 LesserHonorsandKnittedTiles 36.大于五 UpperFive	35.组合龙KnittedStraight 37.小于五LowerFive 38.三风刻BigThreeWinds	
8	39.花龙 MixedStraight 41.三色三同顺 MixedTripleChow 43.无番和 ChickenHand 45.海底捞月 LastTileClaim 47.抢杠和 RobbingTheKong	40.推不倒ReversibleTiles 42. 三色三节高 MixedShiftedPungs 44.妙手回春LastTileDraw 46. 杠上开花 OutWithReplacement 48.双暗杠TwoConcealedKongs	
6	49.碰碰和 All Pungs 52.五门齐 All Types	50.混一色HalfFlush 53.全求人MeldedHand	51.三色三步高MixedShiftedChows 54.双箭刻TwoDragonPungs
4	55.全带幺 OutsideHand 57.双明杠 Two MeldedKongs	56.不求人FullyConcealedHand 58.和绝张LastTile	
2	59.箭刻 Dragon Pung 62.门前清 ConcealedHand 65.双同刻 Double Pung 67.暗杠 Concealed Kong	60.圈风刻PrevalentWind 63.平和AllChows 66.双暗刻TwoConcealedPungs 68.断幺AllSimples	61.门风刻SeatWind 64.四归一TileHog
1	69.一般高 Pure DoubleChow 71.连六 Short Straight 73.幺九刻 Pung of TerminalorHonors 75.缺一门 One VoidedSuit 78.坎张 Closed Wait 81.花牌 Flower Tiles	70.喜相逢MixedDoubleChow 72.老少副TwoTerminalChow 74.明杠MeldedKong 76.无字NoHonors 79.单调将SingleWait	77.边张EdgeWait 80.自摸Self-Drawn